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Pensionärsrådets sammanträde  
den 8 maj 2017 

 

Ledamöter  

Berit Johansson, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

Alexandra Posacki SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden onsdag den 10 maj. 

 

Yvonne Algård påpekade att det hade blivit ett fel i protokollet 

från rådets förra sammanträde den 10 april 2017. Vid 

behandlingen av remissen av landstingets förslag till 

trafikförändringar (§ 2) uttalade rådet att man inte vill att 

sträckningen för buss 181 ändras så att den inte längre trafikerar 

Skarpnäck. Yvonne klargjorde nu att det var fel återgivet. 

Farhågan är inte att linjen inte ska trafikera Skarpnäck utan att en 

föreslagen ny sträckning via Lilla Sköndal skulle innebära att de 

som bor längs nuvarande sträckningen Sköndalsvägen – 

Bagarfruvägen – Perstorpsvägen – Sköndalsvägen och förbi 

Sandåkraskolan inte längre kommer att kunna ta bussen till 

Skarpnäck.  

 

Förvaltningen förklarade att den föreslagna nya sträckningen inte 

innebär någon försämring i det avseendet – bussen kommer 

fortfarande att trafikera den sträckning som Yvonne nämner. 

 

Med denna korrigering lades protokollet till handlingarna. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 18 maj 

 

Ärende nr 4: Aktivitetsparken Måsen – resultat av 

medborgarbudgeten. Inriktningsbeslut 

Rådet hade inga andra synpunkter än att det är jättebra att parken 

rustas upp. 

 

Ärende nr 5: Avsägelse och fyllnadsval i stadsdelsnämndens råd 

för funktionshinderfrågor 

Rådet hade fått ärendet för kännedom och hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Detaljplan för områden längs med 

Kristinehamnsgatan i Farsta 

Rådet tyckte att det är bra att områdena rustas upp. Dock   
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uttrycktes en viss oro för att antalet parkeringsplatser blir färre  

och att det kan medföra ökat tryck på kringliggande områden. 

 

Ärende nr 8: Stadsrevisionens årsredogörelse över stadens 

verksamheter 2016 

På frågor från rådet förklarade förvaltningen att denna 

redogörelse från Stadsrevisionen bara är en kort sammanfattning 

av all den granskning som revisionen ägnar sig åt. Bland annat 

lämnar revisionen mer detaljerade årsrapporter över samtliga 

stadsdelsnämnder och facknämnder, som nämnderna får 

kommentera innan rapporterna överlämnas till kommun-

fullmäktige, som tar ställning till om respektive nämnd ska 

beviljas ansvarsfrihet. Årsrapporten över Farsta stadsdelsnämnd 

kommer att behandlas av nämnden den 15 juni, och rådet får den 

till sitt sammanträde den 7 juni, tillsammans med förvaltningens 

förslag till kommentarer. 

 

Rådet menade att det är trist att så mycket inte fungerar som det 

ska, utifrån det intryck rådet får av årsredogörelsen. 

Förvaltningen påminde om att revisionsrapporter oftast fokuserar 

på just brister och avvikelser, att det är en viktig del av det 

kvalitetsarbete som fortlöpande bedrivs i staden när nämnder och 

förvaltningar kan lära och vidareutveckla tack vare de 

granskningar som Stadsrevisionen genomför. 

 

Ärende nr 9: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 1 år 2017 

Rådet hade inga synpunkter 

 

§ 3  Information från förvaltningen 

Frågor från föregående sammanträde:  

 

 Vad betyder ”egen tid” i projekt-PM för investeringar? 

Förvaltningen svarade att viss personal hos trafikkontoret 

(som ofta är involverade i de investeringar som 

stadsdelsförvaltningarna genomför) är specifikt anställda för 

att arbeta med investeringsprojekt. Deras lön budgeteras inte i 

den vanliga driftbudgeten utan inom ramen för projekten. 
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Därför behöver den tid de arbetar med ett projekt redovisas, 

och det sker vid posten ”Egen tid” i projekt-PM. 

 

 Hur planerar staden för att möta utmaningen att antalet 

pensionärer 80 år och äldre kommer att öka från år 2030? 

Förvaltningen svarade att informationen finns i den boende-

planering för äldre som rådet diskuterade när frågan ställdes 

(bilaga till ärendet Underlag för budget 2018 med inriktning 

för 2019 och 2020, som både rådet och nämnden behandlade 

vid sina sammanträden den 10 respektive 20 april). 

Planeringen görs gemensamt för region Söderort och sträcker 

sig ända fram till år 2040. 

 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson berättade att Aktivitetshuset 

Tuben har erbjudit 14 olika aktiviteter för äldre under årets första 

fyra månader. Aktiviteterna har erbjudits vid 124 tillfällen och 

haft 4 877 besök. I genomsnitt besöks aktiviteterna av cirka 90 

procent kvinnor och 10 procent män. Två aktiviteter har haft en 

högre andel män, omkring 30-40 procent. Flera förslag på nya 

aktiviteter diskuteras inom Tuben för att nå fler män. 

 

Apropå Tuben nämnde Inger Sjöberg att verksamhetsansvariga 

Eva Rapp gått i pension. Ny ansvarig är Hannes Hellgren. 

Hannes bjuds in till rådet under hösten. 

 

Per-Ove berättade också att Farsta stadsdelsnämnd tillsammans 

med Enskede-Årsta-Vantör har beviljats stimulansmedel för att 

projektanställa en dietist för att öka kunskapen och utbilda 

enheternas medarbetare i kost och nutrition för äldre. 

 

Beträffande omstruktureringen av Edö rapporterade förvaltningen 

att arbetet fortlöper, om än med viss tidsförskjutning på grund av 

svårigheten att få tag på byggentreprenörer. Hus C i 

servicehusdelen är tomställt. Förvaltningen har regelbundna 

avstämningsmöten med fastighetsägaren Micasa. 

 

Den information som Per-Ove lämnade redovisas även i 

tertialrapport 1, där förvaltningen följer upp nämndens 
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verksamhetsplan för året. Tertialrapporten behandlas av nämnden 

den 18 maj, men ärendet är ännu inte helt klart och 

pensionärsrådet har därför inte kunnat få det inför dagens 

sammanträde. 

 

§ 4  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

sammanträden och balanslistan över frågor, besök och liknande – 

se bilaga. 

 

Christina Johansson berättade att idrottsförvaltningen nu har 

svarat tidigare rådsmedlemmen Toni Eklund om mattcurling. 

Idrottsförvaltningen skriver att de inte ser någon möjlighet att 

förvara mattor och annat material i Farsta sim- och idrottshall. 

Med hänvisning till prioriteringen av barn och ungdomar ser de 

heller ingen möjlighet att motivera inköp av material inom ramen 

för idrottsnämndens ansträngda evenemangsbudget. Spelare 

hänvisas till anläggningar i närområdet – Liljeholmen, Tyresö 

och Skogås. 

 

Rådet bestämde sig för att göra ett sista försök att förklara och 

övertyga i ett brev till idrottsnämnden. Christina Johansson och 

Alexandra Posacki skriver ett förslag till brev som rådet kan ta 

ställning till vid sitt nästa sammanträde. 

 

Rådet har gjort ett återbesök på Edö för att se om matsituationen 

har utvecklats till det bättre. Tyvärr var det inte trevligare än vid 

förra besöket (se rådets protokoll 2016-12-05 § 6). Rådet 

ifrågasatte också den bestämmelse som infördes den 1 februari i 

år att man måste boka lunch två veckor i förväg om man vill äta 

lunch i matsalen men inte bor på Edö. Förvaltningen lovade ta 

upp den kvarstående kritiken med verksamhetsansvariga. 

 

§ 5  Övriga frågor  

Rådet hade inga övriga frågor. 

 

§ 6  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 


